
Nobene odločitve brez občanovega soglasja
Albina Vengusta, novega predsednika skupščlne

naše občine, ne bomo predstavljali po dolžnostlh in
nalogah, kijihje doslej opravljal, čeprav seje tudi teh
nabralo že zelo vellko. Raje smo ga povprašall, kako
gleda na življenje sredlšča našega mesta, z njego-
viml težavami vred, in ga prosili, naj nam zaupa, kje
bo veljalo zastaviti največ truda pri delu delegatske
skupščine v novem mandatnem obdobju.

»Predvsem želim poudariti,
da bi v prihodnje radi resnič-
no delali skupaj z občanom-
delegatom,« je dejal Albin
Vengust. »Nobenih odločitev
ne želimo sprejemati brez nje-
govega prepričanega soglasja.
Pri vseh spremembah, ki jih
zahteva razvoj občine in me-
sta, bomo skušali zagotoviti
sodelovanje občanov že ob
pripravi predlogov. S tem se
lahko izognemo situacijam,
ko pojasnjujemo in utemelju-
jemo nujnost nekega projekta
s tem, koliko denarja smo
vanj že vložili. Dogajalo se
nam je, da smo zato v Centru
doživljali že upravičene kriti-
ke. V občinski konf erenci ZK,
kjer sem do zdaj delal, smo
take .rešitve', ki niso bile pri-
pravljene v soglasju z občani,
upravičeno grajali. Zdaj, ko
bom imel- možnost z delegati
neposredno sodelovati, si
bom za to še posebej prizade-
val.«

»Katerih posebnosti naše
občine se moramo pri načrto-
vanju in uresničevanju razvo-

ja še posebej zavedati?« je bi-
lo naše naslednje vprašanje.

Venjpist: Med drugimi ob-
činami in našo je kar precej
razlik. Delovne organizacije
in ustanove v drugih ljubljan-
skih občinah na primer lahko
načrtujejo prostorsko širje-
nje, v Centru pa prostora zanj
skorajda ni več. Zato mnoge
gospodarske, in trgovinske or-
ganizacije - ko razmišljajo o
svojem razvoju - načrtujejo
selitev v druge občine. Ven-
dar to ni vedno edina in naj-
bolj smotrna rešitev. Stabili-
zacijske usmeritve zahtevajo
od nas predvsem prizadeva-
nja za dvig kakovosti in večjo
produktivnost. To pomeni, da
moramo z boljšo organizacijo
in istim številom zaposlenih
na kvadratnem metru proi-
zvodnega prostora več ustva
riti - če le znamo uporabiti
več znanja.«

Dogovori: »Mnogi stanuje-
mo v eni, delamo pa v drugi
občini. Ali je interese prebi-
valcev Centra in delavcev v

tukajšnjih delovnih organiza-
cijah težko usklajevati?«

Vengust: »Je, in raziimljivo
je, da je tako. V Centru stanu-
je 34.000 občanov, na delo v
našo občino pa prihaja vsak
dan skoraj 67.000 ljudi. V po-
gledih na razvoj občine je
med njimi kar dosti razlik.
Naši krajani so bolj kot tisti iz
drugih občin zainteresirani za
zdravo, snažno in manj hrup-
no življenjsko okolje, za zele-
ne površine in še kaj, občana,
ki prihaja sem na delo, bolj
skrbi - da tako rečem - kje bo
parkiral svoje vozilo. Zato se
večkrat srečujemo skoraj s
povsem nasprotujočimi si in-
teresi, katerih usklajevanje v
skupščini ni in tudi v prihod-
nje ne bo lahko.«

Dogovori: »Kaj pa stano-
vanjske razmere v občini Cen
ter?«

Vengust: »V glavnem samo
še v naši občini poznamo klet-
na stanovanja. Tudi polovica
vseh stanovanj najslabših ka-
tegorij v našem mestu je v ob-
čini Center. Zelimo jih odpra
viti oziroma obnoviti, posodo-
biti, pri tem pa imamo oprav •
ka s kulturno pomembnimi,
mnogokrat spomeniško zašči-
tenimi objekti. Zaradi obču-
dovanja in zaščitniškega
odnosa do stare arhitekture se
seveda ne smemo in ne misli-
mo odpovedati izboljševanju

kritičnih življenjskih razmer
mnogih prebivalcev naše ob-
čine. Pravi odnos do kulturne
dediščine je le tak, ki omogoči
tudi stanovalcem. normalne
življenjske pogoje.«

Dogovori: »Bi torej lahko
rekli, da Center po življenj-
skem standardu ni ravno bo-
gata občina?«

Vengust: »Statistike res pri-
kazujejo občino Center kot
najbogatejšo v naši državi,
vendar je to le navidez res_.
Družbeni produkt navadno
statistično izračunavamo in
prikazujemo na posameznega
prebivalca občine. Omenil
sem že, da je v Centru zapo-
slenih skoraj dvakrat toliko
občanov, kot jih tukaj stanu-
je. Poleg tega je med našimi
občani le še 46 odstotkov ak-
tivnega prebivalstva, to pa
nas uvršča na rep med sloven-
skimi občinami. Vedeti je tre
ba, da le aktivni prebivalec,
delavec, prinaša v občino
Center denar za družbene ob-
jekte, za družbeni in tudi
osebni standard.

To pa ustvarja vrsto težav in •
socialnih nasprotij. Po tej
strani j|e postal Center že soli-
darnostno dopolnjevana obči-
na, če pogledamo le področja
socialnega skrbstva, telesne
kulture in še nekaterih druž-
benih dejavnosti. O sorazmer-
no nizkem družbenem stan
dardu naše občine govori tudi

dejstvo, da so mnoge srednje
šole zastarele, brez telovadnic
in športnih igrišč, da v njih
skoraj ni mogoče organizirati
kabinetnega pouka in primer-
nih delovnih razmer.

Tu je še vrsta drugih težav
in zadreg, ki se jim bomo mo-
rali posvetiti v delegatski
skupščini. Prepričan sem, da
bomo uveljavili in uresničili
prepotrebne spremembe,
vendar le z veliko privrženost-
jo delegatov.«


